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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID

Datum: 23 maart 2016
Plaats: nieuwe raadzaal
Tijd: 15.35 – 16.35 uur

Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames M. van Duin (SP), L.R. van Gijlswijk 
(SP), S.M. Brouwer (PvdA), S.A. Koebrugge (VVD), A. Kuik (CDA), L.R. Venema (Partij voor de Dieren), 
M.E. Woldhuis (fractie Woldhuis) vanaf 16.00 uur, de heren C. Schimmel (D66), D.J. van der Meide 
(PvdA), M. van der Glas (GroenLinks), W.B. Leemhuis (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), 
E.B. Koopmans (ChristenUnie), R.J. Lammers (Student en Stad)
Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier)
Namens het college: de heer P.E.J. den Oudsten (burgemeester)
Afwezig: mw. E. Akkerman (VVD)
Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland)

A. ALGEMEEN DEEL 
A.1. Opening en mededelingen
De voorzitter:

• Opent de vergadering om 15.35 uur en heet iedereen hartelijk welkom.
Burgemeester Den Oudsten:

• Staat stil bij de afschuwelijke en afschrikwekkende gebeurtenissen in Brussel.
• Bracht zijn medeleven uit aan de Belgische consul en had contact met de moslimgemeenschap, die 

ook haar afschuw uitsprak.
• Overlegde met de regiochef politie. In het Noorden is geen verhoogd risico.
• Laat morgen de vlag halfstok hangen bij alle overheidsgebouwen.

B. INHOUDELIJK DEEL 
B.1. Wijziging Hoofdstuk 3 van de APVG 2009 (+ nota Prostitutie- en overige seksbedrijven)

(raadsvoorstel 11 februari 2016) 
De voorzitter:

• Herinnert de commissie eraan de inspraakreactie van de vorige vergadering te betrekken.
Dhr. Buisman (inspreker op persoonlijke titel):

• Vindt het goed dat op kamers geslapen mag worden, anders was circa de helft vertrokken.
• Heeft de indruk dat het plan door tegenstanders van prostitutie is geschreven, dat is vreemd.
• Hoort veel ondernemers in Nieuwstad tegen de plannen zijn. De gemeente zegt zo te hechten aan 

burgerparticipatie, waarom betrekt ze prostituees en exploitanten dan niet?
• Is voor een klankbordgroep bij het ontwikkelen van beleid, bij uitvoering heeft het weinig zin.
• Roept op het plan van tafel te schuiven en opnieuw te beginnen in overleg met betrokkenen.
• Wijst erop dat verkrachting het meest plaatsvindt in de leeftijdsgroep 14-18 jaar. Die ellende moet 

niet op prostituees worden geprojecteerd, zij weten precies wat ze doen en zijn sterk.
Mw. Van Gijlswijk (SP):

• Vindt de klankbordgroep en het opgeheven slaapverbod winst. 
• Steunt het beoogde doel misstanden tegen te gaan, maar betwijfelt of deze regels dat bereiken en of 

zij zich op het juiste deel van de branche richten: het illegale circuit. Regels zijn geen doel op zich.
• Is er net als prostituees, de Eerste Kamer, de Raad van State en belangenorganisaties niet van 

overtuigd dat het intakeregister misstanden bestrijdt of de sociale positie verbetert.
• Vindt dat hulpverleners beter voor contactmomenten en vertrouwen kunnen zorgen. De intake kan 

de schijn wekken dat alles in orde is. Ook zijn er privacybezwaren.
• Stelt voor het besluit over het intakeregister uit te stellen totdat de Autoriteit Bescherming 

Persoonsgegevens reageert op de ontheffingsaanvraag.
• Vraagt zich af of de vergewisplicht niet dubbelop is naast een intakeregister. Wat is de noodzaak? 

Kunnen exploitanten zelfredzaamheid wel beoordelen? Stelt het college nadere regels op?
• Twijfelt aan de haalbaarheid exploitanten te laten controleren of een prostituee vrije artsenkeuze 
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heeft en zich op SOA's laat onderzoeken.
• Leest dat de invulling van de aanwezigheidsplicht aan de exploitant is en dat er geen sancties zijn. 

Moet de exploitant in de peeskamer aanwezig zijn? Zijn dergelijke eisen geen papieren tijgers?
• Vindt 450 uur extra handhaving, omgerekend 0,3 fte, veel te weinig. Kan de burgemeester aangeven 

wat in die tijd gedaan wordt en waar mogelijk gaten ontstaan? Wat is nodig en wat beschikbaar?
Dhr. Schimmel (D66):

• Gaat voor een goed gereguleerde branche met adequate veiligheidsvoorzieningen en fatsoenlijke 
arbeidsomstandigheden om tegelijk de illegale sector, mensenhandel en uitbuiting te bestrijden.

• Steunt verantwoordelijkheid voor exploitanten, maar sluit aan bij de twijfels over handhaafbaarheid.
• Vraagt hoe bijvoorbeeld het maximum van elf uur gecontroleerd kan worden.
• Waakt voor te veel barrières in de vergunde sector, zoals het intakeregister waar prostituees niet op 

zitten te wachten. Er zijn weinig overtredingen in de vergunde sector. Vermoedens of schokkende 
anekdotes zijn onvoldoende grond voor beleid.

• Ziet de meerwaarde van één verplicht contactmoment niet ten opzichte van de vertrouwensband die 
MJD'ers proberen op te bouwen. Zij zullen signalen eerder oppikken zonder inbreuk op privacy.

• Sluit aan bij de Raad van State: het doel staat niet in verhouding tot het middel van verplichte intake.
Mw. Koebrugge (VVD):

• Denkt dat iedereen misstanden aan wil pakken en de positie van prostituees wil verbeteren, maar 
twijfelt of deze regels dat doel dienen.

• Sluit aan bij de vraag van Proud waarom we een verschuiving naar illegaliteit zouden accepteren.
• Vraagt of het college de suggestie over wil nemen reken- en taalcursussen te faciliteren om 

zelfredzaamheid te bevorderen. 
• Is benieuwd waarom pooiers niet opgenomen zijn in het stuk.
• Sluit aan bij de vraag van SP over exploitanten en de vraag van D66 over maximale werktijden.
• Velt geen oordeel over het feest van Kink Factory en vraagt zich af of de gemeente niet doorslaat 

door hygiëne te willen regelen via een prostitutievergunning in plaats van via goede afspraken en een 
evenementenvergunning. Zorgt dit niet voor onnodig hoge kosten?

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
• Pleit al jaren met het CDA voor verhoging van de minimumleeftijd naar 21 jaar. De groep is klein, 

de impact groot.
• Steunt strafbaarstelling van illegaal prostitueebezoek en verhoging van de handhavingscapaciteit met 

60%. Is dit genoeg en wil de burgemeester continu bezien of het genoeg is?
• Vindt dat het bestaan van een illegale sector geen reden is de vergunde sector slecht te regelen.
• Steunt de verplichte intake om gezondheid, welbevinden en mensenhandel te controleren. Uit de 

memo blijkt dat de gemeente bevoegd is en voldoet aan de Wet bescherming persoonsgegevens.
• Is voor een sanctiesysteem van 'one strike out'.

Dhr. Leemhuis (GroenLinks):
• Wil meer duidelijkheid over preventie en zorg, waar veel winst te behalen valt. Wat wordt eraan 

gedaan en welk verband ziet de burgemeester met deze voorstellen?
• Vraagt meer aandacht voor de niet-vergunde sector, waar de nood hoger is.
• Is bezorgd over averechtse effecten van de goedbedoelde maatregelen.
• Stelt dat zowel zelfbewuste vrouwen als ondernemer werken als vrouwen onder slechte 

omstandigheden, soms zelfs mensenhandel. Maatregelen moeten misstanden bestrijden en ruimte 
geven voor mensen die uit vrije wil werken.

• Denkt dat de intake en het bedrijfsplan op zich een goede rol kunnen spelen, maar vreest dat 
registratie ook misbruikt kan worden als drukmiddel op de persoon.

• Vraagt of het maximum van elf uur werken niet leidt tot hogere kosten of een verschuiving naar de 
illegale situaties.

Mw. Brouwer (PvdA):
• Stelt dat het vooral aankomt op handhaving. Kan de gemeente de intake, norm van elf uur en 

strafbaarstelling van bezoek aan een illegale prostituee wel waarmaken met voldoende capaciteit?
• Vindt dat handhaving hand-in-hand moet gaan met preventie. De inzet moet zijn te voorkomen dat 

jongens en meisjes zo jong de prostitutie ingaan. Vaak spelen meer problemen in gezinnen. 
WIJ-teams moeten een rol spelen. Komt de preventie goed op gang?

• Pleit ervoor illegale prostituees weerbaar te maken en te helpen. Wellicht levert de intake ook 
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signalen op over het illegale circuit.
• Vindt niet dat het verplaatsingsrisico moet leiden tot het ontzien van de legale sector.

Dhr. Lammers (Student en Stad):
• Wil zich niet blindstaren op nieuwe regels voor de vergunde sector, waar de problemen beperkt zijn. 

Echte misstanden als loverboys en mensenhandel vinden plaats in de niet-vergunde sector.
• Vindt de aanpassingen vanwege inspraak verbeteringen.
• Pleit voor het laag houden van legeskosten voor het intakegesprek en hoopt niet dat het leidt tot 

verplaatsing naar de niet-vergunde sector. Hoe moeten prostituees op de Tippelzone het betalen?
• Vraagt waarom het college vasthoudt aan het zes maanden niet mogen registreren na een aangifte. 

Dit kan een drempel opwerpen aangifte te doen.
Mw. Kuik (CDA):

• Vindt dat de raad echt het verschil kan maken in dit dossier. De gemeente is verplicht misstanden 
hard aan te pakken en een vertrouwde partner te zijn. 

• Merkt op dat regulering prostitutie geen smetteloze branche maakt: criminelen weten feilloos legale 
middelen te misbruiken om mensen uit te buiten.

• Is blij met de verhoging van de minimumleeftijd om kwetsbare jonge meisjes te beschermen.
• Steunt de intake. Het is erg belangrijk aan de voorkant te praten met vrouwen over hun 

beweegredenen en hen voor te lichten, al zal het lastig zijn dwang te achterhalen vanwege angst.
• Heeft wel vertrouwen in professionals om in te schatten of een vrouw onder druk staat.
• Vraagt zich af hoe het college de norm van elf uur wil controleren wanneer prostituees op hun kamer 

mogen slapen. Waarom ziet het college af van het slaapverbod?
• Vindt een klankbordgroep kunnen, maar roept op oor te blijven houden voor onhoorbare geluiden 

van vrouwen die onder dwang werken.
Mw. Woldhuis (fractie Woldhuis):

• Sluit grotendeels aan bij GroenLinks. Bereiken de maatregelen wel het beoogde effect?
• Vraagt zich af of de gemeente problemen niet over de schutting gooit door eigenstandig alvast de 

minimumleeftijd te verhogen vooruitlopend op landelijk beleid.
Dhr. Sijbolts (Stadspartij):

• Ziet het voorstel aardig aansluiten bij de standpunten van de Stadspartij uit december 2015.
• Sluit aan bij de vragen van VVD, ChristenUnie, CDA en Student en Stad.

Mw. Venema (Partij voor de Dieren):
• Is blij met de medeverantwoordelijkheid van exploitanten en het afzien van het slaapverbod.
• Roept op controle en handhaving af te stemmen met de klankbordgroep.
• Wil geen verschuiving naar illegaliteit door regels over leeftijd en intake. De branche moet 

betrokken worden bij totstandkoming van beleid, niet alleen bij uitvoering.
• Vindt met Proud dat weinig respectvol wordt gesproken over vrouwen op de Tippelzone wat betreft 

het traject van dwang en drang uit te stromen.
• Waarschuwt dat een registratiesysteem zeer negatieve gevolgen kan hebben voor sekswerkers 

wanneer het niet veilig is en vreest dat slachtofferschap lastig herkenbaar is.
• Zag de memo haar zorgen niet wegnemen en wil dat de branche zelf erover oordeelt.

Burgemeester Den Oudsten: 
• Vindt dat de raad de informatie eerder had moeten krijgen. Dit ligt niet aan de ambtenaren.
• Acht het verstandig met regels en een intensiever bedrijfsplan exploitanten te dwingen goed na te 

denken over een veilige werkomgeving. Er is een zekere mate van vertrouwen dat de exploitant zijn 
bedrijfsplan naleeft, controles zijn niet dagelijks. Het bedrijfsplan is ook een controlekader.

• Geeft aan dat een exploitant zonder bedrijfsplan geen vergunning zal krijgen.
• Verwacht dat vrouwen die professioneel en vrijwillig hun beroep uitoefenen geen problemen zullen 

hebben met de regels, die hen beschermen. Andere branches kennen ook regels.
• Kan grenzen stellen wanneer men zich niet aan de regels wil houden. Het is een balans tussen te veel 

en te weinig regels. Dat sommige mensen regels niet willen volgen, is geen reden ze niet te stellen.
• Vindt het lastig te zeggen of er voldoende capaciteit is om misstanden in de breed vertakte illegale 

branche zoveel mogelijk tegen te gaan. Zelfs met honderd medewerkers is niet overal zicht op.
• Legt met ketenpartners informatie zo goed mogelijk naast elkaar en zal dat ook doen in de illegale 

prostitutiebranche.
• Hanteert met de politie professionele opsporingsmethoden om illegale business te achterhalen, zoals 
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advertenties en internet.
• Verwacht na het zomerreces een uitvoeringsprogramma te presenteren, waarbij de raad ook kan 

beoordelen of de capaciteit voldoet.
• Ziet een tendens van grotere bewustwording van het belang van preventie en vroegsignalering in 

wijken en scholen. De gebiedsgerichte aanpak versterkt dit.
• Vindt voorlichting erg belangrijk, zodat jonge meisjes weten waar ze op moeten letten wat betreft 

loverboyproblematiek.
• Wil met de intake vrouwen voor ze beginnen in elk geval een keer zien via de GGD om te 

beoordelen of ze een bewuste keus maken en zelfredzaam zijn en om adviezen te geven.
• Ziet de intake als een belangrijke aanvulling op de MJD, waar gesprekken vrijwillig zijn en niet 

iedereen gesproken wordt. Ook kan de vertrouwensrelatie het doorgeven van signalen bemoeilijken.
• Vindt het een verantwoordelijkheid van de overheid misstanden te signaleren en aan te pakken.
• Analyseert dat de methode van registratie van naam zonder branche alleen bij de GGD en niet 

openbaar, ervoor zorgt dat een melding aan de Autoriteit Bescherming Persoonsgegevens volstaat.
• Voegt op advies van de advocaat toe het verzoek de melding als een aanvraag te beschouwen 

wanneer deze toch niet volstaat.
• Vraagt de raad uit te spreken of een intake verstandig en wenselijk is en voert deze pas in als het 

juridisch echt mag.
• Erkent de mogelijkheid van een waterbedeffect, maar vindt het een verantwoordelijkheid van elke 

individuele gemeente regels te stellen in deze branche.
• Beoordeelt dat het evenementenbeleid onvoldoende mogelijkheden biedt om randvoorwaarden voor 

veiligheid en hygiëne op genoemde feesten te regelen.
• Zegt toe de overwegingen om te kiezen voor een prostitutievergunning voor de feesten schriftelijk te 

sturen.
Het raadsvoorstel wordt als discussiestuk geagendeerd voor de raad van 30 maart 2016.

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 16.35 uur.


